
اخبار كشور

جلسه شورای عالی سینما
با حضور معاون اول رئیس جمهور برگزار می شود

رئیس سازمان سینمایی از برگزاری جلسه شورای عالی سینما همزمان با 
روز ملی سینما و با حضور معاون اول رئیس جمهور خبر داد.

محمد خزاعی دبیر شورای عالی سینما با اعلام این خبر گفت: این جلسه با حضور 
محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور و اعضای حقیقی و حقوقی شورا با هدف بررسی 

چالش های کلان سینما و مشکلات مبتلابه سینما برگزار می شود.
وی ادامه داد: دبیر »خانه شــورای عالی ســینما« در طول یک سال گذشته 11 
جلسه تخصصی با حضور اعضای متخصص حقیقی با محوریت بررسی، ارزیابی و احصاء 
چالش ها و مشکلات سینمای ایران در محل سازمان سینمایی برگزار کرده است و در 
نهایت جمع بندی و خروجی نتایج جلســات مقدماتی در جلسه دوشنبه 20 شهریور 
شورای عالی سینما که در نهاد ریاست جمهوری برگزار خواهد شد مورد بحث و بررسی 

قرار می گیرد.
خزاعی با اشاره به سه مصوبه جلسه قبلی شورای عالی سینما گفت: بخش عمده این 
مصوبات با موضوعات تجهیز و نو سازی مراکز و دفاتر سینمای جوان، مسکن هنرمندان و 

مطالعه برای تولید آثار مشترک بین المللی در حال پیگیری و تحقق است. 
وی افزود: درخصوص کمک به احداث، تجهیز و نو سازی تجهیزات مراکز سینمای 
جوان به نتایج درخشانی دست یافته ایم که تقریباً همه اهداف سازمان سینمایی در این 

خصوص در شرف اجراست.
خزاعی از تهیه یک بسته پیشنهادی برای جلسه شورای عالی سینما خبر داد و 
گفت: امیدوارم نتایج جلسه فردای شورای عالی سینما، دستاوردها و اخبار خوبی برای 

خانواده سینما در پی داشته باشد.
معاون وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی با تأکید بر تلاش سازمان متبوع خود برای 
رفع مشکلات مسکن سینماگران تأکید کرد: در این زمینه کارهای مقدماتی با همکاری 

وزارت راه، مسکن و شهر سازی انجام و به زودی به مرحله اجرائی خواهد رسید.
خزاعی درخصوص تولید آثار مشترک بین المللی در سینما نیز گفت: منابع مالی و 

سرمایه ای این پروژه در حال تأمین است و به زودی شروع به کار آن اعلام خواهد شد. 
گفتنی است شورای عالی سینما متشکل از محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور، 
محمدمهدی اســماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، پیمان جبلی رئیس  سازمان 
صداوسیما، آیت الله علیرضا اعرافی رئیس  مرکز مدیریت حوزه های علمیه کشور، وزیر 
آموزش و پرورش، وزیر علوم تحقیقات و فناوری، دبیر شــورای عالی انقلاب فرهنگی، 
رئیس  سازمان تبلیغات اســلامی، رئیس  دانشگاه صداوسیما و محمد خزاعی رئیس 
 سازمان سینمایی به عنوان اعضای حقوقی و ابوالقاسم طالبی، مسعود نقاش زاده، مجید 
شاه حسینی، داوود میرباقری، منوچهر شاهســواری، مریلا زارعی و پوران درخشنده 

به عنوان  اشخاص حقیقی است.
صفار هرندی در واکنش به اجرای آئینی »سوگ شفق«:

هنری که ریشه در فرهنگ قدیمی این سرزمین داشته باشد 
مانایی بیشتری دارد

محمدحســین صفارهرندی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام پس از 
تماشای اجرای آئینی »سوگ شــفق« درباره این اثر گفت: در گذشته هرگاه 
اجراهای مشــابهی در همین قالب موسیقایی از عزیزان هنرمند می شنیدم و 
می دیدم، تأکید صحبت هایم براین موضوع بود، هنری که از قدمت و سابقه ای 
دیرینه برخوردار باشــد و ریشه در فرهنگ قدیمی این سرزمین داشته باشد، 
این هنر، مانایی بیشتری دارد و اثرگذاری آن افزون تر خواهد بود. به ویژه آن که 
در مناســبت های ســوگواری چون ایام محرم و صفر که فصل هنری این نوع 
کارها اســت به اجرا درآید. درواقع این نوع اجراها، همنوایی اهالی موسیقی با 
کاروان بزرگ عزای امام حسین)ع( است که در قالب خاص خود ارائه می شود 
و این چنین اســت که دلنشــین و ارزشمند بوده و شاهد جلوه های زیبایی از 

این گونه کارها همچون »سوگ شفق« هستیم.
وی ادامه داد: این اقدام اهالی موســیقی، به خصوص تولید کارهای ارکسترال 
مانند »ســوگ شــفق« و با این مضمون، کارهایی در ابعاد عظیم و اثرگذار است و 
در حقیقت به نوعی سهم اهالی موسیقی در ادای دِین به فرهنگ دینی و اعتقادی 
و فرهنگ عاطفی مردم اســت. چرا که عواطف مردم از همین موضوعات شــکل 
می گیرد تا آن جا که به انگیزه اربعین حسینی، ۴ میلیون نفر به سمت یک کشور 
حرکت می کنند و جالب تر آن که میلیون ها نفر در داخل کشور در حسرت این سفر 
معنوی هســتند که نتوانسته اند مشرف شوند. اتفاقی بزرگ که مشابه آن در هیچ 
جای دنیا دیده نشده و این همان ریشه در اعتقادات است. بنابراین باید بگویم اهالی 
موسیقی بسیار خوش ذوق و قریحه هستند که به سراغ این گونه سوژه ها می روند 
و البته این حرکت، وســیله ای برای ارتقای آنها هم خواهد بود. ضمن این که مردم 
هــم این نوع آثار را پاس می دارند و ارزش می گذارند و برای این گونه کارها اهتمام 
اعتقادی و اهتمام هنری قائل هستند چرا که پاسداشت فرهنگ بومی این سرزمین 
است. گفتنی است، اجرای آیینی »سوگ شفق« با همراهی ارکستر بزرگ متشکل 
از نوازندگان به رهبری عرفان وکیلی و خوانندگان کُر به رهبری سرژیک میرزائیان 
بــا خوانندگی مجتبی عســگری)امام حســین )ع((، هادی فیض آبــادی )حضرت 
عباس)ع((، سید محسن حسینی )جناب حُر(، امیرحسین سمیعی )عمربن سعد(، 

محمدرضا صفی)شمر( و ستار روزبه)ابلیس( به آهنگ سازی میلاد آقایی است.
فراخوانی برای جهانی شدن فیلم های کوتاه ایرانی

فراخــوان پخش جهانــی تولیدات انجمن ســینمای جوانــان ایران در 
جشنواره های معتبر بین المللی منتشر شد.

انجمن ســینمای جوانان ایران به عنوان بزرگ ترین مرکز آموزش و تولید 
فیلم کوتاه در کشور به منظور پخش، بازاریابی و حضور جهانی منسجم و مؤثر 
تولیدات خود، قصد دارد به شــیوه ای کارآمد و براساس پژوهش های علمی و 
تجربیات کارشناسان پخش جشنواره ای و بازارهای بین المللی، اقدام به پخش 

و بازاریابی آثار برگزیده خود کند.
در این راســتا فیلم سازانی که آثارشان با حمایت انجمن سینمای جوانان 
ایران و از ابتدای ســال 1۴01 تاکنون به تولید رســیده است، می توانند با در 
نظر داشتن شرایط ذیل برای ارســال درخواست خود در سامانه اقدام کنند: 
دارا بودن اســتانداردهای متعارف فیلم کوتاه در حوزه های گوناگون مرتبط با 
فرم، محتوا و مخاطب، نداشتن سابقه نمایش اثر در جشنواره های جهانی، عدم 

قرارداد جاری با شرکت های پخش کننده.
در نخســتین مرحله بررسی آثار متقاضی که توســط »شورای پخش و 
بازارهای جهانی« انجمن ســینمای جوانان ایران صورت می پذیرد، تعدادی از 
تولیدات واجد شرایط به تشخیص این شورا انتخاب و برای پخش جشنواره ای 

و حضور آنها در بازارهای جهانی اقدام خواهد شد.
مهلت ارسال درخواست ها برای پخش بین الملل فیلم های تولید شده در 

انجمن سینمای جوانان ایران، تا 1۵ مهرماه 1۴02 است.
فیلم سازان می توانند با مراجعه به ســایت انجمن سینمای جوانان ایران 

برای اقدام به پخش بین المللی فیلم کوتاه خود اقدام کنند.
یک استاد دانشگاه:

سریال »عاشورا« منطق انسان کامل را به تصویر می کشد
یک مدرس ســینما گفت: در سریال »عاشورا« منطق انسان کامل را می بینیم، 
که با طنز لطیف آمیخته شده است. این سریال به لایه های بالای الگوی دفاع مقدس 
نزدیک است. مجید شاه حسینی، استاد دانشگاه در ویژه برنامه »حماسه خوان« شبکه 
یک سیما درباره سریال »عاشورا« و نزدیکی آن با اتفاقات دفاع مقدس گفت: از همان 
زمانی که نسخه سینمایی »موقعیت مهدی« را در جشنواره فیلم فجر دیدم، معلوم 
بود با پدیده ای در عرصه ســینمای دفاع مقدس مواجه هستیم. »عاشورا« یک کار 
درست و سنجیده مرتبط با ظرف زمانی و مکانی وقوع حادثه یعنی اسفند سال 1۳۶2 
است. وی ادامه داد: »عاشورا« به لایه های بالای الگوی دفاع مقدس نزدیک است. در 
پشــت جبهه و صحنه هایی که شهر در قاب تصویر است، الگوی زیست هشت ساله 
رزمندگان را می بینیم. آنها در این هشت سال زندگی می کردند، درس می خواندند، 
ازدواج می کردند، فرزند می آوردند، می جنگیدند، مجروح و شهید می شدند. زندگی در 

جریان بود. در این سریال الگوی زیست دفاع مقدس را می بینیم.
این استاد دانشگاه با بیان این که ســریال »عاشورا« و فیلم »موقعیت مهدی« 
یک سر و گردن بالاتر از فیلم هایی است که به اسم دفاع مقدس و با بودجه سینمای 
دفاع مقدس ساخته شده، ولی تقلید ناشیانه ای از ضد جنگ های آمریکایی و اروپایی 

بوده است.
شاه حســینی درباره فرق میان جنگ و دفاع مقدس توضیح داد: تفاوت این دو 
مانند تفاوت سفر توریستی با سفر اربعین است. جنگ ذیل تاریخ عرفی اتفاق می افتد 
و دفاع مقدس ذیل عنوان تاریخ مقدس رخ می دهد. آنچه در فیلم »موقعیت مهدی« 
و سریال »عاشورا« شاهد هستیم، منطق رشد است. منطق انسان هایی که به فضای 
ملکوتــی می روند. حال عرفانی آقایان مهدی باکری و حمید باکری، ارتباط با مردم، 
خضوع و تواضع، روح خدمتگذاری، ساده زیستی و منطق انسان کامل را می بینیم، که 

با طنز لطیف آمیخته شده است.

هدیه به خوانندگان
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اخبار ادبی و هنری

رئیس جمهور در همایش اقتصاد تعاونی ایران خبر داد

فعال شدن هشت هزار تعاونی طی دو سال

سردار نیلفروشان هشدار داد

۲۸ شهریور پایان مهلت به عراق
برای خلع سلاح تجزیه طلب ها

معاون عملیات کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: پس از مذاکرات 
پی در پی نهایتا با دولت مرکزی عراق و اقلیم توافق نامه ای امضا کردیم که 
پایان مدت اجرای آن از لحاظ زمان بندی و موارد توافق شده 28 شهریورماه 
اســت. ما به تمام مفاد توافق نامه نه یک کلمه کمتر و نه یک کلمه بیشتر 
پایبند هســتیم. انتظار داریم در مدت یاد شــده همان طور که جمهوری 
اسلامی ایران به عهد خود وفا کرده اســت طرف مقابل نیز به توافق نامه 
عمل کند. در غیر این صورت وضعیت ما به حالت قبل بازمی گردد و ما ناچار 

هستیم از منافع ملت ایران پاسداری کنیم.
سردار عباس نیلفروشــان، معاون عملیات کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در 
گفت وگو با تسنیم اظهار داشت: در طراحی که سال گذشته آمریکایی ها برای کشور ما 
کرده بودند تمامی مراحل سه طیف جنگ ترکیبی پیش بینی شده بود و می خواستند 
مدل ســوریه را در ایران اجرا کنند. در حقیقت باید گفت آمریکایی ها به دنبال سوریه 
 ســازی ایران بودند. هماهنگی سرویس های جاسوســی با گروهک های تروریستی در 
منطقه که اطلاعات دقیق آن در دست ما است و اگر لازم باشد با اسم و رسم قابل انتشار 
است و همچنین تشکیل قرارگاه هایی برای هدایت و کنترل، گواه ادعای اینجانب است.

احیاء گروه های تکفیری نقشه جدید آمریکا در منطقه
وی دربــاره هدف آمریکا از احیاء گروه های تکفیری و جلوگیری از افول خود و 
بــه عقب  انداختن آن اظهار کرد: در این مســیر آمریکایی ها تلاش های زیادی برای 
بازیابی قدرت خود در ابعاد مختلف انجام می دهند که جنگ اوکراین و روسیه یکی 
از نمودهای آن اســت. در این جنگ اوکراین به نیابت از غرب بخشی از توان روسیه 
را معطوف به خود کرده است اما به تبع آن آمریکا و برخی کشورهای اروپایی هم به 
دلیل تامین هزینه های سنگین جنگ اوکراین، دچار استهلاک قدرت شده اند که بنیه 

اقتصادی آنها را نیز تقلیل داده است.
معاون عملیات کل سپاه افزود: حال آمریکایی ها به دنبال آن هستند برای متعادل 
کردن وضعیت خودشان چین را هم در یک معرکه جدید یعنی تنش با تایوان وارد 
کنند در حقیقت آنها دنبال این هستند که با تحریک چین و تایوان، چینی ها را وارد 
تنش با تایوان کنند تا آنها را دچار استهلاک قدرت کرده و در نتیجه روند افول خود 

را کند کرده و بین وضعیت خودشان و چین در منطقه و جهان تعادل ایجاد کنند.
نسل جدید موشک های  هایپرسونیک در دست طراحی است

سردار نیلفروشــان راجع به امکان افزایش برد موشکی ایران از 2000 کیلومتر 
بیشتر گفت:  ما به لحاظ فناوری هیچ مشکلی برای افزایش برد موشک هایمان نداریم 
اما برد موشک بر مبنای دکترین های عملیاتی و بر مبنای تهدیدات تعریف می شود که 
امروز بر مبنای منویات فرمانده معظم کل قوا برد 2000 کیلومتری تعریف شده است. 
لذا اگر نیاز باشد و یا تدبیر جدیدی از فرمانده کل قوا ابلاغ شود هیچ محدودیت فنی 
برای افزایش برد موشک ها نداریم لذا ما در محدوده همین برد 2000 کیلومتری به 
دنبال کیفی  سازی موشک ها هستیم. وی در ادامه افزود: امروز به دنبال آن هستیم تا 
کیفیت و قابلیت های موشک هایمان در برد 2000 کیلومتر را ارتقا دهیم. مانند موشک 
 هایپرســونیک »فتاح« که از آن رونمایی شد و شما هم آن را ملاحظه کردید. ما در 
حوزه موشکی به لحاظ سرعت سه دسته بندی عمده داریم. موشک های ساب سونیک 
که زیر ســرعت صوت حرکت می کنند موشک های سوپرسونیک که سرعت آنها از 

1.2 تا ۵ ماخ است و موشک های  هایپرسونیک که سرعت آنها از ۵ ماخ به بالاست.
معاون عملیات کل سپاه در ادامه عنوان داشت: حرکت بالستیکی پرتابه ها به سه 
قسمت تقسیم می شود بخش اول طی مسیر ابتدایی حرکت موشک پس از شلیک 
در جو است؛ دوم مسیر حرکت در خارج جو و بخش سوم مسیر حرکت فرود موشک 
به ســمت هدف است که این مهم ترین بخش از حرکت موشک است، در این حالت 
اگر موشک نتواند تغییر مسیر دهد و مانور دهی خوبی نداشته باشد توسط سامانه های 
ضدموشکی مورد هدف قرار می گیرد. سردار نیلفروشان راجع به ویژگی و توان موشک 
فتاح اظهار کرد: موشک فتاح دو ویژگی بسیار مهم دارد یکی سرعت بالای آن است 
که بین 1۴ تا 1۵ ماخ است و ویژگی دوم آن سر جنگی مانورپذیر آن است که موجب 
می شود زمانی که به ســمت هدف شیرجه می زند با توجه به پیشرانی که برای آن 
تعبیه شده قابلیت اجرای مانور داشته باشد. وی گفت: سیاست های کلی حوزه روابط 
خارجی را مقام معظم رهبری تعیین می کنند و دولت موظف اســت بر اســاس این 
چارچوب  ها اقدام کند. سپاه بخش جدانشدنی از پیکره نظام جمهوری اسلامی است 
هر جایی که جمهوری اســلامی منافعی دارد یکی از پایه های آن دیپلماسی نظامی 
اســت و سپاه هم بخشی از این دیپلماســی نظامی است وقتی جمهوری اسلامی با 
روسیه رابطه دارد قطعاً سپاه هم نقش خود را در این دیپلماسی نظامی ایفا می کند.

معاون عملیات کل ســپاه تصریح کرد: ما از برادرانمان در اقلیم انتظار برادری 
داریم. جای دادن به تروریست ها در اقلیم که تبدیل به منشا عملیات علیه کشورمان 
گردیده نه با منطق برادری و نه با حسن همجواری مطابقت دارد. ما پس از مذاکرات 
پی در پی نهایتا با دولت مرکزی عراق و اقلیم توافق نامه ای امضا کردیم که پایان مدت 
اجرای آن از لحاظ زمان بندی و موارد توافق شــده 28 شــهریورماه است. ما به تمام 
مفاد توافق نامه نه یک کلمه کمتر و نه یک کلمه بیشتر پایبند هستیم. انتظار داریم 
در مدت یاد شــده همان طور که جمهوری اسلامی ایران به عهد خود وفا کرده است 
طرف مقابل نیز به توافق نامه عمل کند. در غیر این صورت وضعیت ما به حالت قبل 

بازمی گردد و ما ناچار هستیم از منافع ملت ایران پاسداری کنیم.
امیر دریادار رستگاری:

ارتباط بدون قطعی ناوگروه 360
به وسیله تجهیزات ساخت ایران صورت گرفت

مدیرعامل شــرکت صنایع الکترونیک ایران گفــت: ناوگروه ۳۶۰ که 
توانســت به خوبی مأموریت دریانوردی به دور کــره زمین را اجرا کند، از 

تجهیزات HF شرکت صاایران استفاده کرد.
امیر دریادار رستگاری، مدیرعامل شرکت صنایع الکترونیک ایران در گفت وگو با 
فارس، به تشریح دستاوردها و خدمات این مجموعه در حوزه های مختلف به ویژه حوزه 
امنیتی و دفاعی پرداخت. وی اظهار داشــت: مزیت شرکت صاایران ارائه راهکارهای 
جامع در قالب یک مجموعه شــبکه محور است. امروز نه تنها در حوزه نظامی دارای 
محصولات هستیم بلکه در حوزه صادرات و غیرنظامی هم دارای محصول هستیم و 
بر اساس سه حوزه راهبردی وزارت دفاع یعنی پشتیبانی نیروهای مسلح در راستای 
تولید قدرت، حوزه صادرات و حوزه ملی، شــرکت صنایع الکترونیک ایران به  عنوان 

یکی از زیرمجموعه های وزارت دفاع در حال تولید محصول است.
دریادار رســتگاری افزود: صاایران امروز در همــه حوزه های رزم زمینی، دریایی، 
هوایی و هوافضا دارای محصول است و در حوزه صادرات هم در حال فروش سامانه های 
مختلفی به کشورهای دوست هستیم. البته در حوزه ملی هم کارهای مهمی اجرا شده 
است. مدیرعامل هلدینگ صاایران در بخشی از سخنان خود به کاربرد دوربین های دید 
در شــب ســاخت این مجموعه در نیروهای نظامی پرداخت و گفت: امروز بسیاری از 
بالگردهای هوانیروز قهرمان ارتش و سپاه پاسداران مجهز به دوربین های دید در شب 
هستند. البته این کار به دوربین های دید در شب محدود نیست بلکه این بالگردها به 
فاصله یاب های لیزری که دقت در تعیین فاصله داشــته باشند نیز مجهز شده اند. وی 
یادآور شد: سامانه های آفندی ضد زره دیگر سامانه ای هستند که با  توان بسیار بالاتر 
از مشــابه های امروز غربی بر روی این بالگردها نصب است. امروز در برُد، دقت و انهدام 
با استفاده از سامانه های اپتیکی به جرأت می توانم بگویم که یکی از کشورهای صاحب 
سبک هستیم و نه تنها بالگردها بلکه پهپادهای ما نیز به سامانه های رهگیری اپتیکی و 
سامانه آفندی ضد زره مجهز هستند. امیر رستگاری همچنین به استفاده از دوربین های 
حرارتی در رصد هواگردهای دشمن  اشاره کرد و اظهار داشت: استفاده از دوربین ها به 
عنوان یک مرحله پسیو و غیر فعال است. به این علت که مبادا دشمن از موشک های آرم 
استفاده کند علیه تجهیزات الکترومغناطیسی ما اقدامات آفندی انجام دهد، ما پایش را 
به وسیله دوربین های خود انجام می دهیم. وی تشریح کرد: این دوربین ها به سامانه های 
حرارتی مجهز هستند، در بردهای بسیار بلند قابلیت کشف هر سامانه  نزدیک شونده 
پرنده را دارند و بدون اینکه پرنده متوجه شــود که ما آن را کشــف کرده ایم و در حال 
رهگیری آن هستیم، قادر هستیم اطلاعات سمت، ارتفاع و برد هدف را به سامانه های 
آفندی خود بدهیم تا به محض قرار گرفتن در تیررس ما،  اقدام آفندی علیه این هدف 
انجام دهیم. لذا؛ لایه اپتیک به عنوان سومین لایه دفاعی امروز در سامانه های پدافند 
هوایی کشورمان و بخش های دیگر به طور گسترده در حال استفاده است که هم قابلیت 
جست وجو دارد و هم قابلیت رهگیری. مدیرعامل شرکت صاایران همچنین در تشریح 
دستاوردهای این مجموعه در حوزه مخابرات گفت: ناوگروه ۳۶0 که توانست به خوبی 
مأموریت دریانوردی به دور کره زمین را اجرا کند از تجهیزات HF شــرکت صاایران 
استفاده کرد. این ناوگروه در کل نیمکره شمالی با مجموعه پایگاه های خود در ارتباط 

بود و این ارتباط دقیقه ای هم قطع نشد.

ایمان اجباری ارزشی ندارد!
»)خداوند هیچ گاه نمی خواهد آنها را به اجبار وادار به ایمان سازد و( 
اگر می خواست )مجبور می کرد و( همگی ایمان می آوردند، و هیچ کس 
مشرک نمی شد )ولی ایمان اجباری ارزشی ندارد. مهم این است که مردم 
 حقایق را درک کنند و با اراده و اختیار خویش آن را بپذیرند. تو ای پیامبر!(

وظیفه نداری آنها را به اجبار به کار خیر دعوت کنی.«
انعام- ۱۰7

رئیس جمهور با تشکر از همه تلاش هایی که برای تقویت 
بخش تعاونی شده اســت، به فعال شدن 8 هزار تعاونی در 
طول دوره فعالیت دولت مردمی به ویژه در بخش زنان  اشاره 
کرد و افزود: سند تعاون 11 سال در انتظار بازنگری بود که این 
کار در همان ابتدای دولت مردمی انجام و این سند نهایی شد.

آیت الله سید ابراهیم رئیسی پیش از ظهر یکشنبه در اولین 
همایــش »اقتصاد تعاونی ایران« با بیــان اینکه توجه به اقتصاد 
تعاونی در کنار بخش های دولتی و خصوصی باعث تقویت عدالت 
اجتماعی، عدالت اقتصادی و ایجاد  اشــتغال خواهد شــد، گفت: 
حمایت از بخش تعاونی و ارتقای نقش و سهم این بخش از اقتصاد 
کشور یکی از جلوه های روشــن مردمی  سازی حکمرانی و دولت 

است.
رئیس جمهور با تشــکر از همه تلاش هایی که برای تقویت 
بخش تعاونی شده اســت، به فعال شدن 8 هزار تعاونی در طول 
دوره فعالیت دولت مردمی به ویژه در بخش زنان  اشاره کرد و افزود: 
ســند تعاون 11 سال در انتظار بازنگری بود که این کار در همان 

ابتدای دولت مردمی انجام و این سند نهایی شد.
وی با بیان اینکه هر کجا به مردم میدان داده شــده شــاهد 

موفقیت ها و دســتاوردهای بزرگ بوده ایم، تصریح کرد: تشکیل 
کارگروه های تخصصی و بررســی موضوع در اتاق تعاون، معاونت 
تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و نیز از سوی نمایندگان 
مجلس شــورای اسلامی می تواند به رفع موانع و تسهیل فعالیت 

تعاونی ها کمک کند.
رئیسی با اشــاره به اینکه تعاونی ها یکی از بهترین عرصه ها 
برای کمک به اجرای قانون مولد ســازی و واگــذاری اموال مازاد 
دستگاه های دولتی هستند، خاطرنشــان کرد: قانون مولد سازی 
از زمان تدوین برنامه ســوم توســعه در برنامه های پنج ســاله و 
نیز بودجه های ســنواتی مورد تاکید قرار گرفته اما اجرا نشــده 
بود. متاســفانه از تلاش دولت در این زمینه نیز به غلط تعبیر به 
قانونگذاری جدید شد در حالی که اقدام دولت تلاش برای تسهیل 

اجرای این قانون بود.
رئیس جمهور اضافه کرد: تعاونی ها همچنین یکی از بهترین 
ابزارها برای مدیریت ســهام عدالت به خصوص در شهرســتان ها 
هستند تا این سهام در عرصه کارهای اقتصادی به گردش درآمده 

و بهترین و موثرترین بازدهی را داشته باشد.
رئیسی همچنین به اعلام آمادگی برخی سخنرانان پیش از 
خــود در این همایش برای حضور تعاونی ها در عرصه های تامین 
آب، تولید برق، ساخت نیروگاه، حوزه ورزش و باشگاه های ورزشی 
و نظایر آن  اشــاره کرد و گفت: دولت نه در سخن بلکه در عمل و 
اجرا به میدان دادن به مردم و به ویژه تعاونی ها باور و اعتقاد دارد؛ 
دولــت وظیفه خود را صرفا هدایــت، نظارت و حمایت می داند و 
سعی در کاهش هر چه بیشتر تصدی گری دولت در عرصه اقتصاد 

دارد.
رئیس جمهور با تاکید بر فعال شدن نهضت ملی تعاون افزود: 
این آمادگی وجود دارد که جلسات شورای تعاون هر چه سریع تر 
تشکیل شده و موانع پیش روی تسهیل و تقویت فعالیت تعاونی ها 

بررسی و رفع شوند.
وی به بیــان توصیه هایی راهبردی به شــرکت های تعاونی 

در پرتو وحی

شهید محمد سبزی: خدایا من شمعم، می سوزم تا راه را 
روشن کنم. تنها از تو می  خواهم که وجود مرا تباه نکنی و 
اجازه دهی تا آخر بسوزم و خاکستری از وجودم باقی بماند.

معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: رئیس جمهور 
در 11 ماه اول فعالیت خود به ۳1 اســتان سفر کرد 
که رکورد بی سابقه ای محســوب می شود و در این 
سفرها ضمن آشنایی با ظرفیت ها و مطالبات مردمی 
از نزدیک مسائل و مشکلات مناطق مختلف را مورد 
بررســی قرار داد. در 1۹ سفر خارجی رئیس جمهور، 
1۶۳ سند همکاری به امضا رسید که روند اجرای آنها 

با جدیت و سرعت پیگیری می شود.
سید محمد حسینی، معاون پارلمانی رئیس جمهور در 
ششمین دوره معرفت افزایی و توانمند سازی اعضای هیئت 
علمی و اســاتید دانشــگاه فرهنگیان سراسر کشور »طرح 
عروج«، گفت: اقدامات انجام شــده توســط دولت را بیانگر 
روحیه انقلابی و مدیریت جهادی دانســت و گفت: دولت بر 
اساس برنامه سند تحول و برنامه هفتم توسعه مصمم است 
اقدامات همه جانبه ای برای بهبود شــرایط کشور با افزایش 

بهره وری و ایجاد درآمدهای پایدار برای کشور انجام دهد.

معاون رئیس جمهور در امور مجلس خاطرنشــان کرد: 
وقتی دولت سیزدهم در شهریور 1۴00 کار خود را آغاز کرد 
کشور با مشکلات اقتصادی، فرهنگی و سیاسی و دیپلماسی 
متعددی مواجه بود اما دولت به  جای اینکه مدام از مشکلات 
به جا مانده ســخن بگوید و با بیان مطالب سســتی مانند 
اینکه »ایرانی ها چیزی برای عرضه به دنیا جز قورمه سبزی 
و آبگوشت بزباش ندارند«، ما می توانیم را خدشه دار کند، یا 
با ادعای »نمی گذارند کار کنیم« فرافکنی کند، شبانه روز و 
بی وقفه مشــغول کار بوده تا موانع بهبود شرایط و پیشرفت 
کشور را از سر راه بردارد. در ســـال 1۴01، دولـت بعـد از 
تلاش گسترده بـرای حـــل چالش های مزبور و موفقیـت 
در واکسیناسـیون عمومـی و مدیریت بحران هـای کسری 
بودجه، ناترازی انرژی و کمبـــود ذخایر کالاهـای اساسی و 
احیای روابـط بـا کشـورهای همسـایه و دوست و توسـعه 
زیرســـاخت های تحـول و پیشـــرفت را بـه عنـوان یـک 
اولویـت در دسـتور کار قـــرار داد و امروز که از آن شرایط 

دشوار عبور کرده ایم، وقت آن است که به مردم گزارش داده 
شــود که از چه وضعیت بغرنجی گذشته، چه خدماتی ارائه 

شده و چه برنامه هایی پیش روی داریم.
حســینی درباره اقدامات دولت در زمینه  اشــتغالزایی 
گفت: براساس اقدامات انجام شده نرخ بیکاری از بیش از ۹ 

درصد به 8 درصد کاهش یافته است.
معاون پارلمانی رئیس جمهور تسهیل راه اندازی کسب و 
کار را حائز اهمیت دانست و اظهار داشت: تاکنون با راه اندازی 
درگاه ملی مجوزها ۶۷8 هزار و ۴8۶ مجوز کسب و کار صادر 
شده که به راحتی و در کمترین زمان ممکن این کار بزرگ 
انجام شــده اســت در حالی که پیش از این بعضا با رانت، 
فساد، سلایق شخصی و معطلی فراوان همراه بود و در حال 
حاضر ۹۷ درصد مجوزها به صورت الکترونیکی انجام شده 
است. معاون رئیس جمهور با  اشاره به دستاوردهای سفرهای 
اســتانی رئیس جمهور گفت: رئیس جمهور در 11 ماه اول 
فعالیت خود به ۳1 اســتان سفر کرد که رکورد بی سابقه ای 

محسوب می شود و در این سفرها ضمن آشنایی با ظرفیت ها 
و مطالبات مردمی از نزدیک مســائل و مشــکلات مناطق 
مختلف را مورد بررسی قرار داده و برای رفع نیازهای مردم 
تصمیم گیری شد. در 1۹ سفر خارجی رئیس جمهور، 1۶۳ 
ســند همکاری به امضا رسید که روند اجرای آنها با جدیت 
و سرعت پیگیری می شود و دولت و شخص آیت الله رئیسی 
نشــان داد برخلاف گذشته که به گونه ای در حوزه سیاست 
خارجی عمل می شد که انگار همه راه ها به نیویورک، پاریس 
و لندن ختم می شود، راه های عزتمندانه ای برای دستیابی به 

منافع ملی وجود دارد.
حسینی در ادامه توجه دولت مردمی به تقویت دانشگاه 
فرهنگیان را مورد تاکید قرار داد و گفت: در دوره گذشته به 
دانشگاه فرهنگیان اهمیت چندانی داده نمی شد و در مقطعی 
فردی را بر مسند آن قرار دادند که اعتقادی به این دانشگاه 
نداشــت اما این دولت مصمم است جایگاه و نقش دانشگاه 

فرهنگیان را ارتقا دهد.

معاون پارلمانی رئیس جمهور:

در ۱۹ سفر خارجی رئیس جمهور ۱63 سند همکاری به امضا رسید

پرداخــت و با تأکید بر توجه ویژه به موضــوع افزایش بهره وری، 
تصریح کرد: به همه تعاونی ها، اتاق تعاون و معاونت تعاون وزارت 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعی توصیــه و تأکید دارم که به موضوع 
افزایش بهره وری به عنوان یک مسئله محوری توجه ویژه داشته 
باشند و با نگاهی به میزان اعتبارات و امکانات، میزان بهره وری را 

مورد سنجش قرار دهند.
رئیسی افزود: تحقق هدف گذاری رشد اقتصادی 8 درصدی 
در کنــار ســرمایه گذاری خارجی در گرو مســئله مهم افزایش 

بهره وری و برنامه ریزی در این زمینه است.
رئیس جمهور در ادامه افزایش رقابت پذیری در تعاونی ها را به 
عنوان دومین توصیه راهبردی خود به شــرکت های تعاونی مورد 
تأکید قرار داد و گفت: در این زمینه شــرکت های تعاونی باید در 
افزایش تولید و ارتقای کارآمدی و خدمات با یکدیگر مسابقه دهند.
رئیســی توجه به کارآمدی مدیران بــه عنوان نقش آفرینان 
اساسی و محوری در شرکت های تعاونی را مورد تأکید قرار داد و 
اظهار داشت: افزایش کارآمدی مدیران و ارتقای سطح مدیریت در 
شرکت های تعاونی مستلزم تسهیل حضور تعاونی ها در بازارهای 
داخلــی و خارجی اســت که در این جا دولت خــود را موظف به 
همراهــی و کمک به مدیران تعاونی  ها می داند. خوشــبختانه با 
عزم دولت در ارتباط گیری مؤثر با کشــورهای همسایه، منطقه و 
همسو و همچنین ائتلاف های منطقه ای و فرامنطقه ای، زمینه برای 

نقش آفرینی تعاونی ها در بازارهای بین المللی فراهم شده است.
رئیس جمهور توســعه شــرکت های تعاونــی دانش بنیان و 
صادرات گــرا را به عنوان دیگر توصیه مهم خود به شــرکت های 
تعاونی مورد  اشاره قرار داد و افزود: توجه به توسعه این شرکت ها 
از آن جهت بســیار مهم و با اهمیت است که می توانند در توسعه 

تجارت خارجی کشور نقش آفرین باشند.
رئیس جمهور: هرگونه تحرک گروهک های تروریستی و تجزیه طلب 

اقدامی ضدامنیت منطقه و غیرقابل تحمل است
خبــر دیگر اینکه، ســید ابراهیم رئیســی عصر شــنبه در 

گفت وگوی تلفنی با آقای »محمد شــیاع السودانی« نخست وزیر 
عراق، با تشکر صمیمانه از دولت و ملت این کشور بابت برگزاری 
باشــکوه مراســم اربعین حســینی و میزبانی کریمانه از زائرین 
ایرانــی، این رویــداد بی نظیر متبرک به نام حضــرت ابا عبدالله 
الحسین )ع( را جلوه ای از اتحاد و مقاومت امت اسلامی دانست و 
نقش آفرینی رهبری معظم انقلاب اسلامی و مرجعیت معظم عراق 
در شــکل گیری رویداد عظیم اربعین را به عنوان زمینه ای برای 

شکل گیری تمدن بزرگ اسلامی ستود.
وی در ادامــه ضمن ابراز خرســندی از آغاز به  کار عملیات 
احداث راه آهن بصره-شلمچه، از اهتمام دولت عراق برای اجرای 
این طرح که منتج به تسهیل و جهش تبادلات تجاری و همچنین 

امنیت تردد زائرین دو کشور می شود، قدردانی کرد.
رئیس جمهــور در این گفت وگو ضمن مــرور همکاری های 
امنیتی دو کشــور بــرای ایجاد صلــح پایــدار، هرگونه تحرک 
گروهک های تروریستی و تجزیه طلب را به عنوان اقدامی ضدامنیت 
منطقه، غیرقابل تحمل دانست و بر تقویت همکاری ها دراین زمینه 

تاکید کرد.
السودانی:آغاز پروژه احداث راه آهن بصره– شلمچه 

گواه عزم جدی عراق برای تقویت روابط
در همه عرصه ها با ایران است

آقای محمد شــیاع السودانی نخســت وزیر عراق نیز در این 
گفت وگوی تلفنی، حضور میلیونی زائرین ایرانی در مراسم اربعین 
حسینی )ع( و پذیرایی خالصانه ملت عراق از زوار امام حسین )ع( 
را نشانه عمق باورهای مشترک و پیوندهای دو ملت توصیف کرد 
و خدمت به زائرین حســینی را افتخاری برای دولت و ملت عراق 

دانست.
نخســت وزیر عراق در ادامه آغاز به کار پروژه احداث راه آهن 
بصره–شلمچه را نشان دهنده عزم جدی دولت عراق برای تقویت 
و توسعه روابط در همه عرصه ها با جمهوری اسلامی ایران عنوان و 
ابراز امیدواری کرد که ابتکارهای جدید همکاری اقتصادی و تجاری 

میان ایران و عراق موجب افزایش بیش از پیش رفاه دو ملت شود.
قدردانی رئیس جمهور 

از همه نقش آفرینان تبدیل مناسک معنوی اربعین
به حماسه ای تمدن ساز

علاوه بر این، آیت الله رئیســی بعد از ظهر یکشــنبه در 
جلســه هیئت دولت، از همه نهادها، سازمان ها و افرادی که 
در مدت برگزاری راهپیمایی عظیم اربعین حسینی، در عراق 
و ایران، به زائران ســرور و سالار شهیدان حضرت اباعبدالله 
الحســین )ع( خدمت کرده و در تبدیــل این آیین مذهبی 
به حماسه ای بزرگ و تمدن ســاز نقش داشتند، قدردانی و 

تمجید کرد. 
تلاش برای تسهیل تشرف مردم به زیارت امام رئوف

در روزهای پایانی ماه صفر
وی همچنین با اشاره به فرارسیدن روزهای پایانی ماه صفر و 
سالروز شهادت امام رضا )ع( و  اشتیاق مردم برای مشرف شدن به 
زیارت امام رئوف در این ایام، از همه دستگاه ها و دست اندرکاران 
مرتبط خواست که تمام توان و تلاش خود را برای تسهیل تشرف 

مردم به این مناسک معنوی به  کار گیرند.

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به وقوع حادثه دلخراش زلزله 
در کشــور مغرب، یاری رساندن به برادران دینی و مردم مسلمان 
این کشــور را وظیفه  ای اسلامی و انسانی برشمرد و مقرر گردید 
هلال احمر جمهوری اســلامی ایران برای کمک به مردم مغرب 

اقدام کند.
همه دستگاه های دولتی موظفند

 از شرکت های دانش بنیان حمایت به  عمل آورند
رئیسی در بخش دیگری از سخنانش به گزارش معاون علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش  بنیان رئیس جمهور درباره افزایش تعداد 
شرکت های دانش بنیان همکار با وزارت نیرو به ۹00 و شرکت های 
همــکار وزارت نفت به ۵00 شــرکت و نیز ۶ برابر شــدن حجم 
قراردادهای منعقد شده از سوی دستگاه های اجرایی با شرکت های 
دانش بنیان  اشاره کرد و گفت: همه دستگاه های دولتی موظفند 
در راســتای اجرای مصوبه ایجاد خط ارتباط کاری با شرکت های 
دانش بنیان، در ابعاد مالی و حقوقی از این شــرکت ها حمایت به 

 عمل آورند.
دولت و ملت عراق به مبارزه کامل

با عناصر تهدید کننده امنیت پایدار منطقه
 متعهد هستند

محمد شیاع السودانی همچنین با تاکید بر اینکه دولت عراق 
امنیــت ایران را امنیت عراق می داند گفت: دولت و ملت عراق به 
مبارزه کامل با عوامل و عناصر تهدید کننده امنیت پایدار منطقه 

پایبند و متعهد هستند.
 پیام تبریک دکتر رئیسی

 در پی قهرمانی افتخارآفرین تیم  ملی دختران
و نایب قهرمانی تیم ملی پسران تکواندوکار

آیت الله رئیســی همچنین در پیامی قهرمانی افتخارآفرین 
تیم  ملی دختران و نایب قهرمانی تیم ملی پســران کشورمان در 
پنجمین دوره رقابت های تکواندو نونهالان آسیا در لبنان را تبریک 

گفت.

مشهد- خبرنگار کیهان:
 12۵ دســتگاه ون و 2۵ دستگاه 
اتوبــوس با حضــور احمد وحیدی 
 وزیر کشــور در مشــهد رونمایی

شد.
 وزیر کشــور در این مراســم گفت: 
برقی سازی ناوگان حمل ونقل عمومی به 
منظور کاهش آلودگی هوا دنبال می شود.
احمد وحیدی افزود: امیدواریم بتوانیم 
در حوزه حمل ونقل عمومی درون شهری 

به استاندارد خوبی دست پیدا کنیم.
مشهد  اتوبوسرانی  سازمان  سرپرست 
نیز ، اظهار کرد: برای خرید هر دســتگاه 
اتوبوس بدون احتســاب مالیات بر ارزش 
افزوده بیــش از ۳۷ میلیارد ریال هزینه 

شده است.
محمد غلامی افزود: ۷۵ درصد از اعتبار 
مورد نیــاز برای خرید این تعداد اتوبوس 
توسط دولت و 2۵ درصد توسط شهرداری 

تامین شده است.

۱50دستگاه ون و اتوبوس شهری
با حضور وزیر كشور در مشهد رونمایی شد

سفیر جدید عربستان ســعودی در تهران ظهر روز 
گذشته رونوشــت اســتوارنامه خود را تقدیم حسین 

امیرعبداللهیان کرد.
»عبدالله بن ســعود العنزی« سفیر جدید عربستان سعودی 
ظهر یک شنبه 1۹ شهریورماه با حضور در محل وزارت امور خارجه 

رونوشت استوارنامه خود را تقدیم حسین امیرعبداللهیان کرد.
سفیر جدید عربستان سعودی روز سه شنبه 1۴ شهریورماه 
برای تصدی این ســمت وارد تهران شــد. همان روز هم علیرضا 
عنایتی سفیر جمهوری اسلامی ایران در عربستان به ریاض رفت 
و بر این اســاس، سطح هیئت های دیپلماتیک جمهوری اسلامی 
ایران و عربســتان به سطح سفیر ارتقا یافت. علیرضا عنایتی هم 
1۵ شهریور 1۴02 رونوشــت استوارنامه خود را به »عبدالمجید 
السماری« معاون تشــریفات وزارت امور خارجه به نمایندگی از 

فیصل بن فرحان وزیر خارجه عربستان سعودی، تسلیم کرد.
1۹ اســفند 1۴01 ایران و عربستان سعودی بعد از پنج دور 
مذاکره امنیتی در عراق )از فروردین 1۴00 آغاز و آخرین دور آن 
اردیبهشــت 1۴01( و سه دور گفت وگو در عمان و وساطت های 
این دو کشــور در نهایت در پکــن به توافق رســیدند تا روابط 

دیپلماتیک را از سر بگیرند. توافقی که پیش زمینه آن سفر آیت الله 
رئیسی به پکن در بهمن ماه 1۴01 و هماهنگی های به عمل آمده 
از سوی »شی جین پینگ« رئیس جمهور چین در سفرش به پکن 

و رایزنی های انجام شده مقامات چین با عربستان بود.
پــس از آن وزرای خارجه ایران و عربســتان در پکن دیدار 
و مقرر شــد هیئت هــای فنی برای بررســی روند بازگشــایی 
نمایندگی های دیپلماتیک دو کشور مبادله شوند و پس از تبادل 
هیئت ها در نهایت در 1۶ و 1۷ خردادماه ســال جاری ســفارت 
ایران و سرکنسولگری ایران در جده و همچنین دفتر نمایندگی 
ایران در ســازمان همکاری اسلامی در جده رسما افتتاح شد. 2۷ 
خرداد ماه هم فیصل بن فرحان وزیر خارجه عربستان سفری یک 
روزه به تهران داشت و در مردادماه هم نمایندگی های دیپلماتیک 
عربســتان در تهران و جده به صورت موقت در دو هتل فعالیت 
خود را آغاز کردند تا پس از آماده شدن ساختمان های سفارت و 

سرکنسولگری به آنجا نقل مکان کنند.
به گزارش فارس، امیرعبداللهیان هم اخیرا سفری دو روزه به 
ریاض و جده داشت و اعلام شد که سفرای دو کشور به زودی در 

محل ماموریتشان مستقر خواهند شد.

سفیر جدید عربستان رونوشت استوارنامه خود را تقدیم امیرعبداللهیان كرد


